

A week looking at the theme of migrations 16-23 July 2017, in Taizé



Timetable for the special sessions – *Provisional programme on June 15*

Monday 17

- x 15:00 Practical information and words of welcome by brother Alois
- x 15:15 The role of the churches in looking after migrants: Father Michael Czerny (Canada/Italy), of the [Migrants and Refugees Section](#) at the Vatican.
- x 16:00 Small group discussion
- x 17:30 Workshop led by Orsi Hardi (Hungary/France) "Taking the risk of welcoming. Migrants, asylum seekers, refugees: who are you?"

Tuesday 18

- x 15:00 What is at stake in migrations today?-- with Catherine Wihtol de Wenden (France), former research director at the [CNRS](#).
- x 16:00 Workshops on experiences of welcoming refugees
 - Accompanying, serving and defending: discovering the work in many countries of the Jesuit Refugee Service. Meeting with Marcela Villalobos Cid (Mexico/France)
 - Maria Turda (Romania)
 - Carolina Rugle (Croatia)
- x 17:30 Workshop open to all with the young refugees who have been received at Taizé.

Wednesday 19

- x 15:00 Personal testimony: Archbishop John Sentamu (Uganda/Britain), Archbishop of York.
- x 15:30 The politics of migration and accompaniment of refugees: Pascal Brice (France), director of the French Office for the protection of refugees and stateless persons ([OFPRA](#))
- x 16:30 Small group discussion (in the same groups as Monday)
- x 17:30 Workshop with the Jesuit Refugee Service teams of Lyon and Paris.

Thursday 20

- x 15:00 Forum with some European political representatives
- x 16:30 International snack (sharing of food from different countries)
- x 17:30 Meetings by countries (with all who are at Taizé)
- x 21:30 Talk by brother Alois after evening prayer

Friday 21

- x 15:00 Forum with various people involved in the accompaniment of migrants
 - Petra Feil (Germany/Switzerland), of the World Lutheran Federation, Geneva
 - Amaya Valcarcel (Spain/Italy) of the Jesuit Refugee Service, Rome
 - Francesca Donà (Italy), of the Migrants and Refugees Section, Vatican
 - Bob van Dillen (Netherlands/Belgium), of Caritas Europe, Brussels
 - Johannes Maertens (Belgium/France), of the Maria Skobtsova House, Calais

Saturday 22

- x 15:00 Final session all together
- x 15:45 Small group discussion (in the same groups as Monday and Wednesday)
- x 17:30 Feedback workshop for all the people present at Taizé

Semaine de réflexion sur les migrations 16-23 juillet 2017 à Taizé



Déroulement des sessions spécifiques – *Programme provisoire au 15 juin*

Lundi 17 juillet

- x 15h00 accueil par frère Alois et informations pratiques
- x 15h15 conférence sur le rôle des Églises dans l'accueil et l'accompagnement des migrants, par P. Michael Czerny (Canada/Italie), de la [Section pour les Migrants et Réfugiés](#) au Vatican
- x 16h00 petits groupes d'échange
- x 17h30 atelier ouvert à tous animé par Orsi Hardi (Hongrie/France) « Prendre le risque d'accueillir. Migrants, demandeurs d'asile, réfugiés..., qui êtes-vous ? »

Mardi 18 juillet

- x 15h00 conférence sur les enjeux migratoires aujourd'hui, par Catherine Wihtol de Wenden (France), directrice de recherche émérite au [CNRS](#)
- x 16h00 ateliers sur diverses expériences d'accueil des réfugiés
 - Accompagner, servir, défendre : découvrir le travail dans de nombreux pays du Service Jésuite des Réfugiés. Rencontre animée par Marcela Villalobos Cid (Mexique/France)
 - Maria Turda (Roumanie)
 - Carolina Rugle (Croatie)
- x 17h30 atelier ouvert à tous avec des jeunes réfugiés ayant été accueillis à Taizé

Mercredi 19 juillet

- x 15h00 témoignage de l'Archevêque John Sentamu (Ouganda/Royaume-Uni), archevêque d'York
- x 15h30 conférence sur la politique migratoire et l'accompagnement des réfugiés, par Pascal Brice (France), directeur de l'[Office Français de Protection des Réfugiés et Apatrides](#)
- x 16h30 petits groupes d'échange (les mêmes que lundi)
- x 17h30 atelier ouvert à tous avec le groupe du Service Jésuite des Réfugiés à Paris et Lyon

Jeudi 20 juillet

- x 15h00 dialogue entre des représentants politiques européens, puis échange ouvert avec tous
- x 16h30 goûter international à la salle 15 (chacun partage un mets de son pays)
- x 17h30 rencontres par pays avec tous les jeunes adultes présents à Taizé cette semaine
- x 21h30 méditation par frère Alois après la prière du soir

Vendredi 21 juillet

- x 15h00 table ronde avec différentes personnes engagées dans l'accompagnement des migrants
 - Petra Feil (Allemagne/Suisse), de la Fédération Luthérienne Mondiale à Genève
 - Amaya Valcarcel (Espagne/Italie), du Service Jésuite des Réfugiés à Rome
 - Francesca Donà (Italie), de la Section pour les Migrants et Réfugiés au Vatican
 - Bob van Dillen (Pays-Bas/Belgique), de Caritas Europe à Bruxelles
 - Johannes Maertens (Belgique/France), de la maison Maria Skobtsova à Calais

Samedi 22 juillet

- x 15h00 session de conclusion
- x 15h45 échanges en petits groupes (les mêmes que lundi et mercredi)
- x 17h30 atelier de restitution ouvert à tous les jeunes présents à Taizé